
Antwoord op de 10 meest gestelde vragen

i  Op brummen.nl/opvang staat meer 
informatie. Veel inwoners en onderne-
mers hebben vragen. In deze flyer geven 
we antwoord op de 10 meest gestelde 
vragen. Een uitgebreider overzicht vindt 
u op de website.

Op 28 januari heeft het college besloten mee te werken aan het plan van het COA 
(Centraal Orgaan opvang Asielzoekers). Dit plan gaat over een asielopvang (AZC) op 
landgoed Michaelshoeve in Brummen. Voordat het AZC er komt moeten gemeente en 
COA eerst nog een bestuursovereenkomst en werkafspraken maken. Met dit besluit kan 
het COA starten met de nodige procedures. Wanneer de opvang er komt, hangt af van 
deze procedures, zoals participatie, besluitvorming en bouw. We denken dat dit ongeveer 
2 tot 3 jaar duurt.

Asielopvanglocatie 
Michaelshoeve



 

1  Waarom werkt de gemeente mee aan een AZC? 

3  Is er al een besluit en hoe kan ik bezwaar maken?
De gemeente is vanuit de Spreidingswet verplicht om opvangmogelijkheden te bieden. Daarom 
heeft Brummen gekozen voor de Michaelshoeve. Het COA is nu aan zet als toekomstige eigenaar 
van het terrein. De gemeente zal plannen beoordelen en afspraken maken met het COA over de 
gevolgen voor de omgeving. Op dit moment kan niemand bezwaar maken. Als er een ruimtelijke 
procedure komt, gelden de normale mogelijkheden voor bezwaar.

4  Wie komen er wonen?

Nederland heeft te weinig opvangplekken 
voor mensen die hun land zijn ontvlucht 
vanwege oorlog, geweld of onderdrukking. 
Samen met Gelderse gemeenten zoekt 
Brummen naar geschikte plekken. De 
Michaels hoeve biedt plek aan maximaal 
350 mensen. Bij dit aantal zorgt het COA 

voor begeleiding, medische zorg, onderwijs 
en veiligheid. Zo hoeft de gemeente dit 
niet zelf te doen. Ook wordt het vervallen 
hoofdgebouw opgeknapt en krijgt het 
landgoed een opfrisbeurt. Het gebouw 
wordt een dienstencentrum en kan ook door 
inwoners en verenigingen worden gebruikt.

2  Bouwt de gemeente het AZC?
Nee, dat doet het COA. Deze organisatie is verantwoordelijk 
voor opvanglocaties in Nederland en beheert meer dan 280 
locaties. In december 2024 heeft het ministerie toestemming 
gegeven voor de investering van het COA om Michaelshoeve 
te ontwikkelen tot een middelgrote opvanglocatie.

Het gaat om mensen die in Ter Apel toe
stemming hebben gekregen om asiel aan 
te vragen. De meeste komen uit Syrië, 
maar ook uit landen als Turkije, Irak, 
Senegal en Eritrea. In een AZC komt een 
afspiegeling van de instroom in Nederland: 

gezinnen, jongeren en alleenreizende 
mannen en vrouwen. Er worden 300 
‘reguliere’ vluchtelingen en 50 alleen
reizende minderjarige vluchtelingen opge
vangen. Voor deze kwetsbare groep is 
extra zorg en aandacht.



 

6  Veroorzaken asielzoekers overlast?
Bij de meeste COAlocaties zijn weinig incidenten. De aanmeldcentra in Ter Apel en Budel halen 
soms het nieuws, maar de meeste vluchtelingen houden zich aan de regels. Zo niet, dan volgen 
maatregelen zoals boetes of verplaatsing naar een andere AZClocatie. Er zijn ook voorzieningen 
en activiteiten op het terrein. Asielzoekers mogen tegenwoordig tijdens hun verblijf in een AZC 
werken. De vorige opvang in Brummen ruim 20 jaar geleden, verliep zonder problemen.

7  Wanneer komt 
 het AZC er? 

Het COA maakt nu plannen en betrekt 
omwonenden en belanghebbenden 
daarbij. De verwachting is dat de 
opvang in 2028 klaar is voor maximaal 
350 personen. Het proces duurt 
ongeveer 2 tot 3 jaar.

8  Wat is de rol van de 
Spreidingswet?

Deze wet zorgt ervoor dat opvang beter 
verdeeld wordt over Nederland. Als dat 
niet lukt, kan de rijksoverheid gemeenten 
dwingen om asielplekken te bieden. Ook 
Brummen heeft een verantwoordelijkheid om 
vluchtelingen op te vangen. De gemeenten in 
Gelderland hebben afspraken gemaakt over 
geschikte opvangplekken en willen zich aan 
deze plannen houden.

5  Krijgen deze mensen 
 allemaal een huis in 

onze gemeente? 
Nee. Alleen vluchtelingen die een verblijfs
vergunning krijgen (statushouders), moeten 
door een gemeente in Nederland worden 
gehuisvest. Mensen stromen vanuit dit AZC 
dan uit naar één van de 342 gemeenten in 
Nederland. Zolang er geen woning beschik
baar is, blijven zij in het AZC wonen.



10  Hoe kan ik mijn zorgen 
over leefbaarheid en 
veiligheid delen?

Het onafhankelijke Bureau Beke uit Arnhem 
voert een risico analyse uit voor de gemeente. 
U kunt via beke.nl/brummen een vragenlijst 
invullen. Deze wordt ook per brief gestuurd 
aan 4300 inwoners. U kunt uw zorgen en 
ideeën ook mondeling toelichten.

i  Vragenlijst risico’s 
Het is belangrijk om te weten welke 
risico’s er kunnen zijn bij een AZC 
en hoe we die kunnen oplossen. 
Vul de vragenlijst nu in via beke.nl/
brummen. De resultaten maken we 
vóór de zomer van 2025 bekend. 
Vragen over dit onderzoek? Mail 
naar j.kuppens@beke.nl van Bureau 
Beke.

Meer informatie 
over asielopvang
Wilt u meer weten over de asiel
procedure of opvang door het 
COA? Kijk op www.coa.nl of 
bekijk de serie Bij ons op het AZC 
(op NPO Start). Voor vragen kunt 
u bellen met de informatielijn van 
het COA: 088  71 57 000 (ma 
t/m vr 8.30  17.30 uur).

9  Hoe kan ik mijn 
 mening geven?
De gemeente maakt dit voorjaar afspraken 
met het COA. Het COA betrekt omwonen
den en belanghebbenden bij de plannen, 
bijvoorbeeld via bijeenkomsten en klank
bordgroepen. Zo kunt u uw ideeën, zorgen 
en suggesties delen.


